
z k o n t r o l i w j e d n o s t c e : 

PROTOKÓŁ 

Urząd Gminy Mińsk Mazowiecki 

(nazwa jednostki kontrolowanej) 

Mińsku Mazowieckim, ul. J . Chełmońskiego 14 23.10.2023 r. 
w p r z e p r o w a d z o n e j w d n i u 

(adres jednostki kontrolowanej) 

p r z e z 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

(zespół kontrolujący) 

(wykaz osób kontrolujących, zgodnie z listą obecności: Paweł Lipiński, Ewa Szczęśniak, 

Zbigniew Chodziński, Maciej Gałązka, Edyta Głuchowska, Jarosław Krupski, 

Elżbieta Roguska, Tomasz Rokita, Jakub Samborski, Mirosław Siwek) 

8/2023 16.10.2023 r. 
n a p o d s t a w i e upoważnienia N r z d n i a 
w y d a n e g o p r z e z Przewodniczącego R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 

Z a k r e s k o n t r o l i : Kontrola placówek oświatowych z terenu Gminy Mińsk Mazowiecki 

oraz Gminnej Biblioteki Publicznej przy współpracy z Gminnym Zespołem Obsługi 

Ekonomiczno-Administracyjnej Szkół za rok szkolny 2022/2023 (do dnia 31 sierpnia 

2023 r.) 

W t r a k c i e k o n t r o l i wyjaśnień u d z i e l a l i 
Pani Daria Lisiecka 

(imię i nazwisko) 

Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Mińsk Mazowiecki 

(stanowisko służbowe) 

Pani Jolanta Damasiewicz Sekretarz Gminy Mińsk Mazowiecki 
(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 

Pani Agnieszka Padzik - Dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi 
Ekonomiczno-Administracyj nej Szkół 

(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 

Pan Antoni Janusz Piechoski - Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki 
(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 

Pan Radosław Legat - Zastępca Wójta Gminy Mińsk Mazowiecki 



N a p o d s t a w i e dokumentów znajdujących się w j e d n o s t c e : 

Urząd Gminy Mińsk Mazowiecki, Gminny Zespół Obsługi Ekonomiczno-

Administracyjnej Szkół, Biblioteka Publiczna Gminy Mińsk Mazowiecki 

(nazwa jednostki kontrolowanej) 

u s t a l o n o , c o następuje: 

K o m i s j a R e w i z y j n a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a p o s i e d z e n i u w d n i u 
2 3 października 2 0 2 3 r . przeprowadziła kontrolę placówek oświatowych z t e r e n u G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i o r a z G m i n n e j B i b l i o t e k i P u b l i c z n e j p r z y współpracy z G m i n n y m 
Zespołem Obsługi E k o n o m i c z n o - A d m i n i s t r a c y j n e j Szkół z a r o k s z k o l n y 2 0 2 2 / 2 0 2 3 ( d o d n i a 
3 1 s i e r p n i a 2 0 2 3 r . ) . 

Pani Daria Lisiecka Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Mińsk Mazowiecki 
przedstawiła s p r a w o z d a n i e z działalności B i b l i o t e k i z a 2 0 2 2 r . , k a l e n d a r z i m p r e z 
b i b l i o t e c z n y c h w 2 0 2 3 r . o r a z i m p r e z p l a n o w a n y c h w 2 0 2 4 r . Wóit podziękował p . D y r e k t o r 
z a współpracę i realizację w i e l u zadań, które p r z e d nią p o s t a w i o n o . Przewodniczący Rady 
również podziękował z a współpracę, szczególnie podczas o r g a n i z a c j i u r o c z y s t y c h obchodów 
SOlec ia G m i n y . Pani Dyrektor również podziękowała z a współpracę i poinformowała 
n a j a k i c h za sadach o d b y w a się z d a l n y dostęp d o e-booków, audiobooków i synchrobooków. 
Następnie Wóit poinformował o złożeniu w n i o s k u n a d o f i n a n s o w a n i e m o d e r n i z a c j i o b i e k t u 
w Targówce, p o d kątem p l a n o w a n e g o p r z e n i e s i e n i a t a m B i b l i o t e k i . Radny Jarosław 
Krupski zapytał, c z y j e s t możliwość a p l i k o w a n i a o środki zewnętrzne n a działalność 
skierowaną d o seniorów, ponieważ w i e l e samorządów pozyskało środki n a t a k i e działania. 
Pani Sekretarz powiedziała, że z a z w y c z a j polityką senioralną zajmują się ośrodki p o m o c y 
społecznej. O b e c n i e s t a r a n i a skupiają się n a u t w o r z e n i u k l u b u s e n i o r a i m a nadzieję, 
że p o j e g o o t w a r c i u o f e r t a d l a seniorów będzie większa i będzie aplikowało się o t e środki. 
Pani Dyrektor dodała, że może zorganizować w y j a z d y d l a seniorów n p . d o t e a t r u . 
Poinformowała też o działaniach n a k i e r o w a n y c h n a seniorów, n p . zajęciach fitness. 
Sekretarz poinformowała o ogólnopolskiej k a r c i e s e n i o r a - G m i n a p l a n u j e włączyć się 
w tę inicjatywę. Dzięki k a r c i e s e n i o r a możliwe będzie u z y s k i w a n i e upustów n a t o w a r y 
i usługi o f e r o w a n e p r z e z p o d m i o t y , które włączą się w tą akcję. G m i n a musiałaby ponieść 
k o s z t y o r g a n i z a c y j n e związane z obsługą, dystrybucją i promocją t e j i n i c j a t y w y . 
D o włączenia się d o t e g o p r o g r a m u p o t r z e b n a j e s t uchwała R a d y G m i n y , więc d o t e j s p r a w y 
będzie powracało się n a k o l e j n y c h s p o t k a n i a c h . 

Przechodząc d o k o n t r o l i placówek oświatowych i materiałów p r z y g o t o w a n y c h w t y m 
z a k r e s i e Przewodniczący Rady zapytał z j a k i e g o p o w o d u w e w s z y s t k i c h szkołach środki 
n a w y n a g r o d z e n i a o s o b o w e w § 4 0 1 0 uległy z n a c z n e m u z m n i e j s z e n i u w porównaniu d o l a t 
ubiegłych. Zapytał też o duży w z r o s t wydatków n a z a k u p e n e r g i i e l e k t r y c z n e j , c i e p l n e j 
w porównaniu d o p o p r z e d n i c h l a t . Zastępca Wójta poinformował, że z a k u p e n e r g i i o d b y w a 
się p o p r z e z grupę zakupową i był p o d p i s a n y d w u l e t n i k o n t r a k t , który kończy się w t y m r o k u . 
Jeśli c h o d z i o większe k o s z t y p o n o s z o n e n a energię elektryczną Jo w s z k o l e ) y H u c i e Mińskie' 

Przebieg kontroli: 

stri 



z n a c z n i e zwiększyła się k u b a t u r a b u d y n k u p o r o z b u d o w i e i n a n o w e j części n i e m a 
f o t o w o l t a i k i , więc p o t r z e b y g r z e w c z e są z n a c z n i e większe niż d o t e j p o r y . W s z k o l e 
w J a n o w i e w p o p r z e d n i c h l a t a c h w y k o r z y s t y w a n y był o l e j opałowy d o d o g r z a n i a szkoły, 
n a t o m i a s t t e r a z całkowicie przeszło się n a p o m p y ciepła, c o p o w o d u j e znaczący w z r o s t 
środków n a energię elektryczną. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w y n i k a z t e g o , że 
o g r z e w a n i e p o m p a m i ciepła j e s t droższym rozwiązaniem niż o g r z e w a n i e h y b r y d o w o p r z y 
w y k o r z y s t a n i u o l e j u opałowego i p o m p ciepła. Zastępca Wóita powiedział, że p r z y 
r e l a t y w n i e niższych t e m p e r a t u r a c h następuje znaczący w z r o s t z a p o t r z e b o w a n i a p o m p ciepła 
n a energię elektryczną i być może należy się zastanowić n a d p o w r o t e m d o wcześniejszego 
m o d e l u , c z y l i o g r z e w a n i a h y b r y d o w e g o . Przewodniczący Komisji dodał, że należy zwrócić 
uwagę n a t o k i e d y i w j a k i c h c e n a c h był z a k u p y w a n y o l e j opałowy, p o z a t y m być może 
ins t a l ac j e f o t o w o l t a i c z n e n i e są w pełni w y d a j n e i są jakieś a w a r i e . Wicewóit powiedział, 
że n a p o d s t a w i e programów służących d o m o n i t o r o w a n i a p r a c y i n s t a l a c j i f o t o w o l t a i c z n y c h 
n a p r z e s t r z e n i l a t n i e widać i s t o t n y c h różnic w p r o d u k c j i e n e r g i i . N i e m a też o d n o t o w a n y c h 
a w a r i i i n s t a l a c j i f o t o w o l t a i c z n y c h . P o z a t y m zdarzają się również p e w n e z a b u r z e n i a 
w n a l i c z a n i u opłat p r z e z P G E D y s t r y b u c j a i później w y s t a w i a n e są k o r e k t y f a k t u r - t a k a 
s y t u a c j a była n p . w s z k o l e w H u c i e Mińskiej. 

Radny Jakub Samborski zapytał o k o s z t y związane z c a t e r i n g i e m w p r z e d s z k o l u 
w N o w y c h O s i n a c h . Pani Agnieszka Padzik Dyrektor GZOEASz poinformowała, 
że r o d z i c e zawierają bezpośrednio umowę z firmą i g m i n a n i e u c z e s t n i c z y w t y m . R o d z i c e 
płacą f i r m i e c a t e r i n g o w e j z a posiłki b e z pośredniczenia g m i n y . Pani Sekretarz dodała, że 
opłata u i s z c z a n a p r z e z rodziców o b e j m u j e t z w . w s a d d o kotła, a g m i n a p o k r y w a k o s z t y 
p r z y g o t o w a n i a posiłków. Odpowiadając n a p y t a n i e dotyczące wynagrodzeń o s o b o w y c h 
poinformowała, że środki n a w y n a g r o d z e n i a o s o b o w e w § 4 0 1 0 uległy z n a c z n e m u 
z m n i e j s z e n i u , ponieważ zmieniła się k l a s y f i k a c j a budżetowa. W t y m p a r a g r a f i e wcześniej 
była księgowana całość wynagrodzeń n a u c z y c i e l i i obsługi, n a t o m i a s t t e r a z j e s t t a m t y l k o 
uwzględnione w y n a g r o d z e n i e obsługi. W y n a g r o d z e n i e n a u c z y c i e l i j e s t księgowane w i n n y m 
pa rag ra f i e . 

Radny Gałązka zapytał o naprawę p i e c a w s z k o l e w M a r i a n c e , która wyniosła p o n a d 
10 t y s . zł. Pani Sekretarz powiedziała, że szczegółowe i n f o r m a c j e w t y m z a k r e s i e może 
udzielić p . D y r e k t o r , a l e z a p e w n e była t o n a p r a w a wynikająca z przeglądu i zaleceń 
p o k o n t r o l n y c h l u b z a w a r i i . Wicewóit dodał, że p i e c n i e j e s t n a g w a r a n c j i i m a o n p o n a d 
10 l a t . 

Radna Ewa Szczęśniak zapytała, c z y j e s t u s t a l o n a ilość m ^ d o sprzątania, która 
p r z y p a d a j e d n e j o s o b i e w szkołach. Pani Sekretarz poinformowała, że w w y t y c z n y c h d l a 
dyrektorów w s k a z a n o s t a n d a r d y d l a pracowników obsługi, a l e każdy d y r e k t o r dostał wolną 
rękę w z a k r e s i e t e g o w j a k i m w y m i a r z e i n a j a k i c h e t a t ach mają być z a t r u d n i e n i poszczególni 
p r a c o w n i c y zajmujący się obsługą. P r a c a obsługi w poszczególnych szkołach j e s t 
z o r g a n i z o w a n a w różny sposób. 

Powracając d o s p r a w y wyżywienia Przewodniczący Komisji zauważył, że w t y c h 
szkołach g d z i e posiłki p r z y g o t o w u j e k u c h n i a s ta rsze d z i e c i chętniej korzystają z posiłków, 
n a t o m i a s t w szkołach g d z i e j e s t c a t e r i n g z posiłków k o r z y s t a z n a c z n i e m n i e j d z i e c i . Zapytał 
też j a k m a się w y d a w a n i e posiłków p r z e z o s o b y sprzątające. Pani Sekretarz poinformowała, 
że p o t r z e b n a j e s t książeczka s a n e p i d o w s k a , n a t o m i a s t o t y m k t o w y d a j e posiłki d e c y d u j e 



d y r e k c j a dane j placówki. Poinformowała również, że r o d z i c e z e szkoły w S ta re j Niedziałce 
skarżyli się n a firmę cateringową i w związku z t y m p . D y r e k t o r rozwiązała umowę i ogłosiła 
n o w y p r z e t a r g z i n n y m i , wyższymi w y m a g a n i a m i . W dwóch pozostałych szkołach, w których 
t a firma świadczy usługę cateringową p o i n t e r w e n c j i jakość posiłków się poprawiła. 
Powiedziała też, że d o budżetu n a 2 0 2 4 r . wpłynęły d w a w n i o s k i dotyczące u r u c h o m i e n i a 
k u c h n i w s z k o l e w H u c i e Mińskiej. D l a g m i n y j e s t t o z d e c y d o w a n i e droższe rozwiązanie, 
a l e t e w n i o s k i będą a n a l i z o w a n e z g o d n i e z procedurą. 

Przewodniczący Komisji zapytał, c z y w s z y s t k i e szkoły mają z a t r u d n i o n y c h 
psychologów i specjalistów. Pąni Sekretarz poinformowała, że są z t y m p r o b l e m y , ponieważ 
z m i a n y u s t a w o w e zostały b a r d z o s z y b k o w p r o w a d z o n e , a n i e poszło z a t y m p r z y g o t o w a n i e 
osób. W szkołach b r a k u j e psychologów, b o n a g l e okazało się, że p o t r z e b a i c h dość dużo, 
a żeby uczyć w s z k o l e t r z e b a mieć też p r z y g o t o w a n i e p e d a g o g i c z n e . N a u c z y c i e l e a b y zostać 
n p . p e d a g o g a m i s p e c j a l n y m i p r z y g o t o w y w a l i się i n p . r o b i l i drugą specjalizację, n a t o m i a s t 
u p r a w n i e n i a p s y c h o l o g a r o b i się z n a c z n i e t r u d n i e j i p o t r z e b a n a t o z n a c z n i e więcej czasu . 
P r o b l e m d o t y c z y w i e l u samorządów, a l e d y r e k t o r z y starają s o b i e poradzić z t y m . 
P a n i S e k r e t a r z zwróciła też uwagę n a p o m o c G m i n n e j K o m i s j i Rozwiązywania Problemów 
A l k o h o l o w y c h w z a k r e s i e p o t r z e b szkół dotyczących o p i e k i p s y c h o l o g i c z n e j . W przyszłym 
r o k u s z k o l n y m , z g o d n i e z obowiązującymi p r z e p i s a m i t r z e b a będzie zapewnić d w a r a z y 
więcej g o d z i n p o m o c y p s y c h o l o g i c z n e j . Rądną Ewą Szczęśniak zwróciła uwagę n a duże 
p o t r z e b y l o g o p e d y c z n e wśród d z i e c i . Wójt zwrócił n a t o m i a s t uwagę n a ilość d z i e c i 
w poszczególnych szkołach o r a z ilość etatów w każdej placówce. Powiedział też, 
że s u b w e n c j a oświatowa w 2 0 2 2 r . wyniosła o k . 16 m i n zł, n a t o m i a s t łączna k w o t a wydatków 
oświatowych wyniosła o k . 2 6 m i n zł. Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę 
n a konieczność p o p r a w y warunków l o k a l o w y c h g m i n n y c h szkół i p r z e d s z k o l i . Należy też 
przygotowywać się n a możliwość p o z y s k a n i a d o d a t k o w e j d o t a c j i n a realizację t y c h celów. 

Przewodniczący Komisji zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r z e d m i o t u k o n t r o l i - pytań n i e 
zgłoszono. 

N a powyższym zakończono kontrolę. 

Wnioski pokontrolne: 

Wniosków pokontrolnych nie zgłoszono. 

Uwągi kierownika lub pracownika iednostki kontrolowanej: 



Wykaz załączników; 

1 . S p r a w o z d a n i a z działalności B i b l i o t e k i P u b l i c z n e j G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i z a 2 0 2 2 r . 
w r a z z k a l e n d a r z e m i m p r e z b i b l i o t e c z n y c h 2 0 2 3 - 2 0 2 4 

2 . Z e s t a w i e n i e wydatków p r z e z n a c z a n y c h n a placówki oświatowe 
3. I n f o r m a c j a d o t . ilości etatów obsługi, d z i e c i korzystających z posiłków i p o w i e r z c h n i 

placówek oświatowych 
4 . I n f o r m a c j a d o t . p o m o c y p s y c h o l o g i c z n o - p e d a g o g i c z n e j 

Protokół sporządzono w 3 jednobrzmiących e g z e m p l a r z a c h . J e d e n e g z e m p l a r z 
p r z e k a z a n o Zastępcy Wójta ( K i e r o w n i k R e f e r a t u I n w e s t y c y j n e g o Urzędu G m i n y ) , n a t o m i a s t 
d r u g i e g z e m p l a r z został p r z e k a z a n y Wójtowi G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 

Kontrolowany: Kontrolujący: 

Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w składzie: 

Paweł Lipiński -

Ewa Szczęśniak -

Maciej Gałązka -

Edyta Głuchowska -

Jarosław Krupski -

Marzanna Kucińska -

Tomasz Rokita -

Elżbieta Roguska -

Jakub Samborski -

Mirosław Siwek -
Otrzymują: 
1. Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki, 
2. Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Mińsk Mazowiecki z/s w Stojadłach, 
3. a/a. 
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